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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXVIII sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 
a. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Miłoradz - 2009”  w granicach administracyjnych gminy. 

b. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury i Sportu w Miłoradzu. 

c. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz 
na lata 2009-2032”. 

d. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu 
udzielania dofinansowania do kosztów poniesionych na usuwanie azbestu ze 
środków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej”. 

e. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie określenia ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej jako podstawę do obliczenia  podatku rolnego za 2010 rok na 
obszarze Gminy Miłoradz. 

f. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na  
2010 rok. 

g. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych  oraz  wprowadzenia zwolnień od tego 
podatku na 2010 rok. 

h. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od 
posiadania psów na 2010 rok. 

i. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu 
dzierŜawnego. 

j. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

k. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
rok 2009 (zmiana VII). 

l. Nr XXIX/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do 
Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 20 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2009 (zmiana V). 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.  
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Obrady Rady Gminy poprzedził występ młodzieŜy z Gimnazjum Publicznego w 
Miłoradzu im. Janusza Korczaka z okazji 91 rocznicy Odzyskania przez Polskę 
Niepodległości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska podziękowała młodzieŜy i nauczycielom za przygotowanie i 
zaprezentowanie programu artystycznego. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XXIX Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 
do protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 12 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XXIX Sesji, następnie zapytała, kto z radnych 
ma uwagi do porządku obrad. 
 
Porządek obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej  
XXVIII Sesji.  
 
Radny Pan Władysław Strąk poprosił o poprawę zapisu na stronie 13 
protokołu, winno być: „Dopłaty do materiału siewnego zbóŜ będą ...” 
 
Wniosek Radnego Pana Władysława Strąka w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej  
XXVIII Sesji z proponowaną zmianą. 
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Protokół z poprzedniej  XXVIII Sesji z proponowaną zmianą w głosowaniu 
jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe w okresie między sesjami uczestniczyła w 
spotkaniu radnych na wspólnych komisjach. Odbyły się dwa spotkania na 
których omówiono studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Miłoradz,  stawki podatkowe na 2010r. oraz zapoznano 
się z potrzebami jednostek organizacyjnych gminy, dyrektorzy wstępnie 
przedstawili plan inwestycji w 2010r. Poinformowała, Ŝe następne spotkanie z 
dyrektorami jednostek organizacyjnych odbędzie się po otrzymaniu przez 
radnych projektu budŜetu na 2010r. na wspólnym posiedzeniu komisji rady 
gminy. 
Ponadto stwierdziła, Ŝe 5 listopada odbyło się spotkanie z Komendantem 
Powiatowym Policji w Malborku, który nie mógł przybyć na dzisiejsze 
spotkanie. Obiecał, Ŝe spotka się z radnymi naszej gminy na najbliŜszym 
spotkaniu i odniesie się do wszystkich uwag, które były przedstawione na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Poinformowała, Ŝe 6 listopada w Klubie Garnizonowym odbyło się 
podsumowanie projektu „Skarby wsi – odkryjmy je razem. Wioski tematyczne 
innowacyjną formą aktywizacji zawodowej”. Stwierdziła, Ŝe projekt Gminy 
Miłoradz pt. Wioska odkrywców błotnych śuław w konkursie zajął pierwsze 
miejsce. Projekt przygotował zespół w składzie: 

� Ewa Buniek Tınges, 
� Ewelina Dudziak, 
� Wioletta Gajewska 
� Artur Kornak, 
� Dawid Okoń, 
� Mariola Sobczyk, 
� Sylwia Świątek, 
� Anna Wierzba. 

Pani Anna Wierzba przedstawiła i omówiła załoŜenia projektu. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami.  
Poinformował o pobycie młodzieŜy z Neustadt (Niemcy), którzy uczestniczyli w 
turnieju piłki noŜnej zorganizowanym przez Gimnazjum Publiczne w 
Miłoradzy. DruŜyna z Niemiec zajęła 4 miejsce natomiast druŜyna z Gimnazjum 
Miłoradz zajęła 2 miejsce. 
Stwierdził, Ŝe z okazji Dnia Edukacji Narodowej przyznał dwie nagrody dla 
nauczycieli. 
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Dnia 14 października odbyło się spotkanie w Starej Kościelnicy z inwestorem i 
wykonawcą remontu drogi powiatowej. Tematem spotkania było omówienie 
spornych tematów, które powstały w wyniku prac wykonywanych przez firmę 
Bazalt. Stwierdził, Ŝe droga w trakcie wylewania warstwy zewnętrznej asfaltu 
będzie zamknięta dla ruchu kołowego. Planowane zamknięcie prac 
remontowych przesunięto na 23 listopada 2009r. 
Na spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Malborku wstępnie ustalono, Ŝe 
doŜynki powiatowe odbędą się na terenie Gminy Miłoradz, planowany termin to 
2 lub 3 sobota września 2010r. 
Dnia 19 października uczestniczył w Kongresie Wsi Polskiej w Warszawie. 
Poinformował, Ŝe został rozwiązany problem dowozu osób z poza terenu Gminy 
Miłoradz do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kończewicach. Wójtowie 
oraz burmistrz zobowiązali się do dofinansowania przewozów swoich 
podopiecznych. 
Uczestniczył z Przewodniczącą Rady Gminy Miłoradz w spotkaniu z 
Komendantem Powiatowym Policji w Malborku na którym poinformowano o 
zastrzeŜeniach pracy Policji na naszym terenie. Komendant zobowiązał się, Ŝe 
będzie uczestniczył w spotkaniu z radnymi aby wyjaśnić wszelkie 
problematyczne tematy. Ponadto poinformował, Ŝe wg statystyk jakimi 
dysponuje na terenie Gminy Miłoradz jest spokojnie i nie ma potrzeby 
zwiększania ilości patroli. 
Poprosił o zgłaszanie kandydatur do nagrody DOROTA oraz poinformował, Ŝe 
odbędzie się konkurs na dekoracje świąteczne w sołectwach na terenie gminy 
oceny dokona Komisja Społeczna z Panią dyrektor GOKiS. 
 
Ad. 7 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poprosił o odpowiedź na pytanie, czy droga w 
Gnojewie będzie realizowana ze środków finansowych własnych oraz poprosił o 
wyjaśnienie co z zapadniętą kanalizacją we wsi Gnojewo. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar poprosiła o wyjaśnienie, kiedy zacznie się 
realizacja programu Odnowy wsi i jaki jest harmonogram prac. 
Jakie są plany na remont drogi gminnej (brukowa) w Pogorzałej Wsi.  
Czy planuje się, a jeŜeli tak to w jakim czasie ma powstać teren sportowo – 
rekreacyjny nad Nogatem. 
Poprosiła o informację, czy Policja jest powiadomiona o błocie na drogach i 
jakie działania w tej sprawie podjęli.  
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Pan Jan Kudła poprosił o informację w sprawie 
śmietników do segregacji (szkło, plastik). 
Stwierdził, Ŝe w sołectwie nie palą się dwie lampy oraz poprosił o informację 
kiedy będzie moŜna zakupić tłuczeń na drogi gminne. Poinformował, Ŝe Prezes 
Spółdzielni Wolność wyraził zgodę na zmagazynowanie materiału na terenie 
spółdzielni jeŜeli wjazd na drogi gminne będzie niemoŜliwy. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poprosił o 
informację kiedy planuje się remont odcinków drogi powiatowej między 
Kończewicami – Starą Wisłą i Starą Wisłą – Lisewem. 
 
Radny Pan Zbigniew Kaszuba poinformował, Ŝe firma realizująca remont 
drogi powiatowej zalewa asfalt na podłoŜe na którym jest błoto. Droga do tych 
prac nie została wcześniej wyczyszczona. 
 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia „studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Miłoradz - 2009”  w granicach 
administracyjnych gminy 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Pan Piotr Kowalski autor opracowania studium poinformował, Ŝe w wyniku 
wejścia w Ŝycie ustawy Prawo ochrony środowiska w 2008r. procedura 
formalno prawna została wydłuŜona. Następnie omówił najwaŜniejsze kierunki 
rozwoju gminy, które zostały zawarte w studium. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski zapytał się kto podejmuje decyzję o 
przeklasyfikowaniu gruntów ornych. 
 
Pan Piotr Kowalski autor opracowania studium stwierdził, Ŝe projektant 
siłowni wiatrowych pod jeden „wiatrak” zakłada 900m2 powierzchni, a wg 
ustawy obszar do 500 m2 nie wymaga przeklasyfikowania gruntów ornych. 
Decyzję o przeklasyfikowaniu podejmuje minister rolnictwa. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/239/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie przyjęcia „studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Miłoradz - 2009”  w granicach 
administracyjnych gminy w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury i 
Sportu w Miłoradzu. 
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Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/240/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Sportu w 
Miłoradzu w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz na lata 2009-2032”. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy, opinia Zarządu Powiatu w Malborku stanowi załącznik nr 
4 do protokołu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/241/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu gminy Miłoradz na lata 2009-2032” w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania dofinansowania 
do kosztów poniesionych na usuwanie azbestu ze środków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej”. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/242/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania dofinansowania do 
kosztów poniesionych na usuwanie azbestu ze środków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej” w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako 
podstawę do obliczenia  podatku rolnego za 2010 rok na obszarze Gminy 
Miłoradz. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy, na którym radni przyjęli cenę skupu Ŝyta na 2010 r. wg 
Głównego Urzędu Statystycznego wynoszącą 34,10 zł za 1 dt Ŝyta. Stwierdził, 
Ŝe stawka skupu Ŝyta przyjęta jako podstawa do obliczania podatku rolnego za 
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2009 rok na obszarze Gminy Miłoradz wg Uchwały Rady Gminy Miłoradz 
wynosiła 50,00 zł za 1 dt. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał się radnych, 
czy są za wysokością stawki skupu Ŝyta przyjętej jako podstawę do obliczania 
podatku rolnego na 2010 rok na obszarze Gminy Miłoradz wynoszącą 34,10 zł 
za 1 dt. 
 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie przyjęli stawkę 
wynoszącą 34,10zł za 1 dt Ŝyta jako podstawę do obliczania podatku 
rolnego na 2010 rok na obszarze Gminy Miłoradz. 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik poinformowała, Ŝe przyjęcie 
przez radę ceny skupu Ŝyta, która została ustalona na podstawie komunikatu 
Prezesa GUS nie wymaga podejmowania w tej sprawie uchwały. Rada Gminy z 
mocy ustawy ma moŜliwość obniŜenia cen skupu Ŝyta. 
 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na  2010 rok. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy ponadto stwierdził, Ŝe odbędzie się głosowanie 
poszczególnych wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
Zapytał, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od powierzchni gruntów 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków pow. uŜyt. za 1m2 0,75zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w 
ewidencji gruntów i budynków pow. uŜyt. za 1m2 0,75zł w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od powierzchni gruntów pod jeziorami, 
zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych pow. za 1ha 
4,04zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od powierzchni gruntów pod jeziorami, zajętych na 
zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych pow. za 1ha 4,04zł w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 



 9 

Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od powierzchni gruntów pozostałych, w 
tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności poŜytku 
publicznego przez organizacje poŜytku publicznego pow. uŜyt. za 1m2 0,26zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od powierzchni gruntów pozostałych, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności poŜytku publicznego przez 
organizacje poŜytku publicznego pow. uŜyt. za 1m2 0,26zł w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
mieszkalnych pow. uŜyt. za 1m2  0,65zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków mieszkalnych 
pow. uŜyt. za 1m2 0,65zł w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 
budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej pow. uŜyt. za 1m2 19,00zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej pow. uŜyt. za 1m2 19,00zł w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym pow. uŜyt. za 1m2 9,57zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym pow. uŜyt. za 1m2 9,57zł w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od budynków 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych pow. uŜyt. za 1m2 4,16zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych pow. uŜyt. za 1m2 4,16zł w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budynków lub ich części: od 
pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku 
publicznego pow. uŜyt. za 1m2 5,00zł. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od pozostałych budynków lub 
ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego pow. uŜyt. za 
1m2 5,00zł w głosowaniu jawnym została przyjęta 11 głosami za i 1 głosem 
przeciw. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budowli –  2% ich wartości. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budowli – 2% ich wartości w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do stawki podatku od budowli wykorzystywanych 
bezpośrednio do poboru i przesyłania wody oraz od budowli słuŜących do 
odprowadzania i oczyszczania ścieków - 1% ich wartości. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Stawka podatku od budowli wykorzystywanych bezpośrednio do poboru i 
przesyłania wody oraz od budowli słuŜących do odprowadzania i 
oczyszczania ścieków - 1% ich wartości w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych ma uwagi do zwolnień w podatku od nieruchomości wymienionych w § 
2 pkt 1 i 2.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Zwolnienia w podatku od nieruchomości w głosowaniu jawnym zostały 
przyj ęte jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt ww. uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIX/243/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na  2010 rok w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  oraz  wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 rok. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/244/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych  oraz  wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2010 rok 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2010 
rok. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/245/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2010 rok w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierŜawnego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XXIX/246/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierŜawnego w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/247/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana VII). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 
ROLNICTWO I ŁOIWECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się 
plan wydatków majątkowych o kwotę 15.000zł z przeznaczeniem na zakup 
materiałów do przyłącza kanalizacyjnego w Kończewicach oraz  wykonanie 
nowego zasilania prądu do studni w hydroforni w Miłoradzu 
TRANSPORT I ŁACZNOŚĆ 
W rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 18.500zł z przeznaczeniem na dofinansowanie remontu 
drogi powiatowej na naszym terenie. 
W rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zmniejsza się plan dochodów o 
kwotę 30.000zł. W rozdziale tym równieŜ zmniejsza się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 44.000zł. 
W rozdziale 60017 – Drogi wewnętrzne zwiększa się plan dochodów o kwotę 
30.000złm – środki otrzymane z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, 
jednocześnie zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 44.000zł z 
przeznaczeniem na modernizację drogi gminnej. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zmniejsza się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 18.000zł i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 3.159zł. 
BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOśAROWA 
W rozdziale 75412 – Ochotnicze straŜe poŜarne zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 5.000zł na zakup paliwa i wypłatę ekwiwalentu za udział w 
akcjach osp. 
RÓśNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75814 – RóŜne rozliczenia finansowe zwiększa się plan dochodów 
o kwotę 14.000zł z tytułu odsetek bankowych. 
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W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe zmniejsza się plan rezerwy 
ogólnej o kwotę 37.500zł. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – W Szkole Podstawowej w Miłoradzu zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 3.920zł z tytułu najmu pomieszczeń, jednocześnie zwiększa 
się plan wydatków o w/w kwotę z przeznaczeniem na zakup urządzeń i 
programów  komputerowych. 
W rozdziale 80104 – Przedszkola zwiększa się plan dochodów o kwotę 300zł z 
tytułu otrzymanej darowizny, jednocześnie zwiększa się plan wydatków o w/w 
kwotę na zakup ksiąŜek i plansz dydaktycznych. W rozdziale tym zwiększa się 
plan dotacji dla gmin, które przyjmują dzieci do przedszkola z naszego terenu o 
kwotę 6.000zł.  
W rozdziale 80148 – Stołówki szkolne zwiększa się plan dochodów o kwotę 
6.500zł – środki otrzymane z Polskiej Fundacji Pomocy Dzieciom „Maciuś” z 
Gdyni, jednocześnie zwiększa się plan wydatków o w/w kwotę z 
przeznaczeniem na zakup środków Ŝywności dla dzieci. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia zwiększa się plan wydatków bieŜących o 
kwotę 1.350zł na zakup paliwa do samochodu dowoŜącego uczestników na 
zajęcia.  
W rozdziale 85219 – Ośrodki pomocy społecznej zwiększa się plan dochodów z 
tytułu darowizny o kwotę 1.350zł. 
EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 
W rozdziale 85495 – Pozostała działalność zmniejsza się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 30.000zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwote 18.000zł, pochodne od wynagrodzeń o kwotę 3.159zł i 
pozostałe wydatki bieŜące o kwotę 37.000zł w ramach programu „Cyfrowo 
połączeni …”. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan dochodów o kwotę 
800zł – środki otrzymane ze Starostwa Powiatowego w Malborku na zakup 
drzewek w ramach programu „zbiórka makulatury za drzewko”, jednocześnie 
zwiększa się plan wydatków o w/w kwotę z przeznaczeniem na zakup drzewek. 
 
W planie przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej wprowadzono zmniejszono w § 4300 – zakup usług 
pozostałych o kwotę 10.000zł, jednocześnie zwiększono plan wydatków w § 
4610 – Koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego o w/w kwotę z 
przeznaczeniem na pokrycie kosztów egzekucji komorniczej. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poinformował, Ŝe Komisja Finansowa 
pozytywnie zaopiniowała zmiany w budŜecie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIX/248/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana VII) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
l. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 
20 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana V). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXIX/249/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2009 
roku  w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 20 
grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana V) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
wyjaśnił, Ŝe remont drogi gminnej w Gnojewie ma zostać sfinansowany z 
własnych środków. W sprawie zapadniętej kanalizacji stwierdził, Ŝe Dyrektor 
GZGK stwierdził, Ŝe sami jesteśmy w stanie wykonać naprawę. 
W temacie Odnowy wsi poinformował, Ŝe po przetargu został zgłoszony protest, 
który nie zawiera uzasadnienia wobec czego w dniu dzisiejszym zostały 
podpisane dokumenty i dnia 12 listopada nastąpi podpisanie umowy z firmą, 
która wygrała przetarg oraz zostanie określony harmonogram prac. 
W sprawie drogi – brukowej w Pogorzałej Wsi poinformował, Ŝe dokumentacja 
na remont jest wykonana jednak brak jest programów aby skorzystać z 
dofinansowania remontu – droga jest „drogą ślepą”. Stwierdził, Ŝe po 
wykonaniu remontu drogi w Gnojewie będą podejmowane działania aby 
wykonać remont drogi w Pogorzałej Wsi. 
Stworzenie terenu sportowo – rekreacyjnego jest w planach ale takŜe do 
realizacji tego zadania są potrzebne środki z zewnątrz, moŜliwe Ŝe będzie moŜna 
je pozyskać z programu rewitalizacji rzeki Nogat. Na obecną chwilę nie moŜna 
podać terminu realizacji zadania. 
Sprawa pozostawionego błota na drogach dotyczy terenu całej gminy, tylko 
nieliczni rolnicy sprzątają drogi. Trzeba uświadamiać rolników o 
niebezpieczeństwie pozostawienia błota. 
W temacie ilości i lokalizacji pojemników do segregacji odbyła się rozmowa z 
radnymi gdyŜ od nowego roku będziemy musieli za kaŜdy pojemnik płacić. W 
celu obniŜenia opłaty miesięcznej będzie złoŜony wniosek do WFOŚiGW na 
dofinansowanie zakupu pojemników na szkło i plastik. My nie będziemy płacić 
opłaty za dzierŜawę pojemników. 
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W sprawie oświetlenia na terenie gminy poinformował, Ŝe w ubiegłym tygodniu 
Zakład Energetyczny otrzymał wykaz niesprawnych lamp oświetleniowych i 
zobowiązał się do jak najszybszej wymiany. 
W sprawie tłucznia na drogi poinformował, Ŝe w tym roku nie ma środków 
finansowych na zakup gruzu. 
W temacie remontu dwóch odcinków drogi powiatowej Kończewice – Stara 
Wisła i Stara Wisła – Lisewo stwierdził, Ŝe są prowadzone rozmowy ze Starostą 
Powiatu Malborskiego aby złoŜyć wniosek o dofinansowanie remontu w ramach 
tzw. programu „schetynówki”. 
W sprawie błota, które zostało zalane asfaltem poinformował, Ŝe Zarząd Dróg 
Powiatowych został poinformowany o tej sytuacji. 
 
Ad. 10 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe Malbork będzie posiadał 
sprzęt dzięki, któremu będzie moŜna zrobić rezonans magnetyczny. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poinformował, Ŝe Mątowach Małych bardzo 
niebezpieczny jest zjazd z wału na międzywale.  

Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XXIX Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


